

Sirküler Tarihi : 25/07/2025
Sirküler No : 2025 / 71

**TÜRK PARASININ KIYMETİNİ KORUMA HAKKINDA KANUN İLE BAZI
KANUNLARDA VE 635 SAYILI KHK'DA DEĞİŞİKLİK YAPILMASINA DAİR
KANUN YAYIMLANDI
(R.G.: 24.07.2025)**

24.07.2025 tarihli ve 32965 sayılı Resmi Gazete’de yayımlanan Türk Parasının Kıymetini Koruma Hakkında Kanun İle Bazı Kanunlarda ve 635 Sayılı KHK’da Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun ile aşağıdaki konularda değişiklik yapılmıştır.

- E-yoklama fişinde bazı durumlarda imza aranılmaması yönünde düzenleme yapılmıştır.
- Bazı taşıtların millî savunma ve iç güvenlik ihtiyaçlarında kullanılmak üzere Millî Savunma Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı, Savunma Sanayii Başkanlığı ve Millî İstihbarat Teşkilatı Başkanlığına teslimi KDV’den istisna edilmiştir.
- Vakıflar Genel Müdürlüğünün yönettiği ve temsil ettiği mazbut vakıfların mülkiyetinde bulunan taşınmazların teslimi KDV’den istisna edilmiştir.
- Teminat karşılığı ithal edilen malın teminatının hesaplanmasına esas ÖTV tutarı ithalatla alınan KDV matrahına dahil edilmiştir.
- OSB tüzel kişiliğinin OSB Kanununun uygulanması ile ilgili işlemlerinde uygulanan vergi, resim, harç muafiyetinin BSMV’ye etkisi olmadığı belirlenmiştir.
- Teknoloji Geliştirme Bölgeleri Kanunu kapsamında ücretli çalışanların gelir vergisi stopajı ve damga vergisi istisnası, aylık olarak asgari ücretin brüt tutarının kırk katıyla sınırlandırılmıştır.
- ÖTV Kanunu’nun II sayılı listesinde yer alan ve yerli katkı oranı en az %40 olan bazı taşıtların millî savunma ve iç güvenlik ihtiyaçlarında kullanılmak üzere Millî Savunma Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı, Savunma Sanayii Başkanlığı ve Millî İstihbarat Teşkilatı Başkanlığınca ilk iktisabı ÖTV’den istisna edilmiştir.
- Fosil yakıtla çalışan bazı binek otomobilleri ile hem fosil yakıt kullanan hem de elektrik motoru bulunan bazı hibrit otomobillerin ÖTV matrah eşikleri ve ÖTV oranları yeniden belirlenmiştir.
- İndirimli kurumlar vergisi (32A) uygulamasına yönelik değişiklikler yapılmıştır.
- Araştırma, Geliştirme ve Tasarım Faaliyetlerinin Desteklenmesi Hakkında Kanun kapsamında ücretli çalışanların gelir vergisi stopajı ve damga vergisi istisnası, aylık olarak asgari ücretin brüt tutarının kırk katıyla sınırlandırılmıştır.

Yapılan değişikliklerin Kanunlar bazında detayı aşağıdaki gibidir.

1) VERGİ USUL KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİK

- E-Yoklama Fişinde Bazı Durumlarda İmza Aranılmaması

Kanunun 4. maddesi ile 213 sayılı VUK'un 131 inci maddesinin ikinci fıkrasına eklenen cümle ile; yoklama fişinin, 213 sayılı Kanunun 132/A maddesi kapsamında, koordinat bazlı konum bilgisini ve yoklama yapılan yere ilişkin fotoğrafları içerecek şekilde elektronik ortamda tanzim edildiği durumlarda polis, jandarma, muhtar veya ihtiyar meclisi üyelerinin imzasının aranılmayacağı hüküm altına alınmıştır.

Yürürlük: 24.07.2025

2) KATMA DEĞER VERGİSİ KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER

a) Bazı taşıtların Millî Savunma ve İç Güvenlik İhtiyaçlarında Kullanılmak Üzere Millî Savunma Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı, Savunma Sanayii Başkanlığı ve Millî İstihbarat Teşkilâtı Başkanlığına Teslimi

Kanunun 6. maddesi ile 3065 sayılı Katma Değer Vergisi Kanununun 13 üncü maddesinin birinci fıkrasına eklenen bent ile; 4760 sayılı Kanuna ekli (II) sayılı listenin 87.03 G.T.İ.P. numarasında yer alan “- Yük taşımada kullanılıp azami ağırlığı 3,5 tonu aşmayan ve yolcu taşıma kapasitesi (Yolcu taşıma kapasitesi sürücü dahil toplam yolcu sayısının 70 kilogramla çarpılması suretiyle hesaplanır. Bu hesaplamada koltuk olmasa dahi, koltuk montajı için bulunan sabit tertibatlar da koltuk olarak dikkate alınır) istiap haddinin (bir aracın güvenli taşıyabileceği sürücü ve yolcu dahil toplam yük ağırlığı) %50’sinin altında olan motorlu araçlardan (bütün tekerlekleri motordan güç alan veya alabilenler, binek otomobilleri, steysin vagonlar, yarış arabaları, arazi taşıtları hariç)” satırındaki motorlu taşıtlar ile 87.04 ve 87.11 G.T.İ.P. numaralarında yer alan taşıtların, münhasıran millî savunma ve iç güvenlik ihtiyaçlarında kullanılmak üzere Millî Savunma Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı, Savunma Sanayii Başkanlığı ve Millî İstihbarat Teşkilatı Başkanlığına teslimi KDV’den istisna edilmiştir.

Yürürlük: 24.07.2025

b) Vakıflar Genel Müdürlüğünün Yönettiği ve Temsil Ettiği Mazbut Vakıfların Mülkiyetinde Bulunan Taşınmazların Teslimi

Kanunun 7. maddesi ile 3065 sayılı Katma Değer Vergisi Kanununun 17 nci maddesinin (4) numaralı fıkrasının (p) bendine eklenen ibare ile; Vakıflar Genel Müdürlüğünün yönettiği ve temsil ettiği mazbut vakıfların mülkiyetinde bulunan taşınmazların teslimi KDV’den istisna edilmiştir.

Yürürlük: 24.07.2025

c) Teminat Karşılığı İthal Edilen Malın Teminatının Hesaplanmasına Esas ÖTV Tutarı

Kanunun 8. maddesi ile 3065 sayılı Katma Değer Vergisi Kanununun 21 nci maddesinin birinci fıkrasına eklenen bent ile; 4760 sayılı Kanunun 16 ncı maddesinin (4) numaralı fıkrası uyarınca teminat karşılığı ithal edilen malın teminatının hesaplanmasına esas özel tüketim vergisi tutarı ithalatta alınan KDV matrahına dahil edilmiştir.

Yürürlük: 01.08.2025

3) ORGANİZE SANAYİ BÖLGELERİ KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİK**- OSB Tüzel Kişiliğinin OSB Kanununun Uygulanması ile İlgili İşlemlerinde Uygulanan Vergi, Resim, Harç Muafiyetinin BSMV'ye Etkisi**

Kanunun 9. maddesi ile 4562 sayılı Organize Sanayi Bölgeleri Kanununun 21 inci maddesinin birinci fıkrasına eklenen cümle ile; OSB tüzel kişiliğinin OSB Kanununun uygulanması ile ilgili işlemlerinde uygulanan vergi, resim, harç muafiyetinin 6802 sayılı Gider Vergileri Kanunu uyarınca ödenecek olan banka ve sigorta muameleleri vergisine şümulü olmadığı hüküm altına alınmıştır.

Yürürlük: 24.07.2025

4) TEKNOLOJİ GELİŞTİRME BÖLGELERİ KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİK**- Teknoloji Geliştirme Bölgeleri Kanunu Kapsamında Ücretli Çalışanların Gelir Vergisi Stopajı ve Damga Vergisi İstisnası, Aylık Olarak Asgari Ücretin Brüt Tutarının Kırk Katıyla Sınırlandırılmıştır**

Kanunun 11. maddesi ile 4691 sayılı Teknoloji Geliştirme Bölgeleri Kanununun geçici 2 nci maddesinin üçüncü fıkrasının birinci cümlesinde yer alan “ücretleri üzerinden asgari geçim indirimi uygulandıktan sonra hesaplanan gelir vergisi;” ibaresi “ücretlerinin brüt asgari ücretin kırk katını aşmayan kısmı üzerinden hesaplanan gelir vergisinden 193 sayılı Kanunun 23 üncü maddesinin birinci fıkrasının (18) numaralı bendinde düzenlenen asgari ücret istisnasına isabet eden vergi düşüldükten sonra kalan vergi tutarı;” şeklinde ve aynı fıkranın ikinci cümlesinde yer alan “düzenlenen kağıtlar” ibaresi “düzenlenen kağıtların brüt asgari ücretin kırk katını aşmayan kısmı” şeklinde değiştirilmiştir.

Yürürlük: 01.08.2025

5) ÖZEL TÜKETİM VERGİSİ KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER

a) ÖTV Kanunu'nun II Sayılı Listesinde Yer Alan Ve Yerli Katkı Oranı En Az %40 Olan Bazı Taşıtların Millî Savunma Ve İç Güvenlik İhtiyaçlarında Kullanılmak Üzere Millî Savunma Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı, Savunma Sanayii Başkanlığı Ve Millî İstihbarat Teşkilatı Başkanlığınca İlk İktisabı

Kanunun 13. maddesi ile 4760 sayılı Özel Tüketim Vergisi Kanununun 7 nci maddesinin birinci fıkrasının (3) numaralı bendine eklenen alt bent ile; (II) sayılı listede yer alan ve yerli katkı oranı en az %40 olan mallar ile 87.03 G.T.İ.P. numarasında yer alan “- Yük taşımasında kullanılıp azami ağırlığı 3,5 tonu aşmayan ve yolcu taşıma kapasitesi (Yolcu taşıma kapasitesi sürücü dahil toplam yolcu sayısının 70 kilogramla çarpılması suretiyle hesaplanır. Bu hesaplamada koltuk olmasa dahi, koltuk montajı için bulunan sabit tertibatlar da koltuk olarak dikkate alınır) istiap haddinin (bir aracın güvenli taşıyabileceği sürücü ve yolcu dahil toplam yük ağırlığı) %50’sinin altında olan motorlu araçlardan (bütün tekerlekleri motordan güç alan veya alabilenler, binek otomobilleri, steysin vagonlar, yarış arabaları, arazi taşıtları hariç)” satırındaki motorlu taşıtların, 87.04 ve 87.11 G.T.İ.P. numaralarında yer alan taşıtların, Millî Savunma Bakanlığı, İçişleri Bakanlığı, Savunma Sanayii Başkanlığı ve Millî İstihbarat Teşkilatı Başkanlığı tarafından münhasıran millî savunma ve iç güvenlik ihtiyaçlarında kullanılmak üzere ilk iktisabı, ÖTV’den istisna edilmiştir.

Yürürlük: 24.07.2025

b) Fosil Yakıtlı Çalışan Bazı Binek Otomobilleri İle Hem Fosil Yakıt Kullanan Hem De Elektrik Motoru Bulunan Bazı Hibrit Otomobillerin ÖTV Matrah Eşikleri Ve ÖTV Oranları Yeniden Belirlenmiştir

Kanunun 15. maddesi ile 4760 sayılı ÖTV Kanununa ekli (II) sayılı listenin 87.03 G.T.İ.P. numarasında yer alan “- Diğerleri” satırı altındaki bazı malların özel tüketim vergisi oranları ile özel tüketim vergisi oranlarına esas özel tüketim vergisi matrahları aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir:

-Diğerleri	
--Motor silindir hacmi 1600 cm ³ ’ü geçmeyenler	
---Özel tüketim vergisi matrahı 600.000 TL’yi aşmayanlar	80
---Özel tüketim vergisi matrahı 600.000 TL’yi aşp 700.000 TL’yi aşmayanlar	80
---Özel tüketim vergisi matrahı 700.000 TL’yi aşp 800.000 TL’yi aşmayanlar	80
---Özel tüketim vergisi matrahı 800.000 TL’yi aşp 1.000.000 TL’yi aşmayanlar	80
---Diğerleri	80
--Motor silindir hacmi 1600 cm ³ ’ü geçen fakat 2.000 cm ³ ’ü geçmeyenler	
---Elektrik motoru da olanlardan elektrik motor gücü 50 kW’ı geçip motor silindir hacmi 1800 cm ³ ’ü geçmeyenler	
---Özel tüketim vergisi matrahı 600.000 TL’yi aşmayanlar	80
---Özel tüketim vergisi matrahı 600.000 TL’yi aşp 1.000.000 TL’yi aşmayanlar	80

----Diğerleri	80
---Diğerleri	
--Motor silindir hacmi 2000 cm ³ 'ü geçenler	
---Elektrik motoru da olanlardan elektrik motor gücü 100 kW'yı geçip motor silindir hacmi 2500 cm ³ 'ü geçmeyenler	
----Özel tüketim vergisi matrahı 1.000.000 TL'yi aşmayanlar	150
----Diğerleri	150
---Diğerleri	220

Yine aynı Kanunun 15. maddesi ile 4760 sayılı ÖTV Kanununa ekli (II) sayılı listenin 87.04 G.T.İ.P. numarasına eklenen satır ile azami yüklü kütlesi 3500 kilogramı geçmeyen arazi taşıtları için ÖTV oranı %50 uygulanacaktır.

Yürürlük: 24.07.2025

6) KURUMLAR VERGİSİ KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER

- İndirimli Kurumlar Vergisi (32A) Uygulamasına Yönelik Değişiklikler Yapılmıştır

Kanunun 18. maddesi ile 5520 sayılı Kurumlar Vergisi Kanununun 32/A maddesinde değişiklikler yapılmıştır. Söz konusu bazı değişiklikler;

- Kazanç bulunmasına rağmen yararlanılmayan yatırıma katkı tutarları müteakip dönemlerde dikkate alınmayacaktır.
- İndirim hakkının kullanılabileceği ilk hesap dönemi dahil en fazla on hesap dönemi indirimli olarak uygulanabilecektir.
- Cumhurbaşkanı, yatırıma katkı oranını %50'yi geçmemek üzere belirlemeye yetkilendirilmiştir.
- Cumhurbaşkanı, yatırım teşvik belgesi kapsamında hesaplanacak yatırıma katkı tutarına mahsuben, toplam yatırıma katkı tutarının %50'sini ve hak edilen yatırıma katkı tutarını geçmemek üzere; indirim hakkının kullanılabileceği ilk hesap dönemi dahil dördüncü hesap döneminin sonuna kadar kurumun diğer faaliyetlerinden elde edilen kazançlarına indirimli kurumlar vergisi oranı uygulamak suretiyle yatırıma katkı tutarını kısmen kullandırmaya ve bu oranı sıfıra kadar indirmeye yetkilendirilmiştir.
- Değişiklikler mevcut teşvik belgeli yatırımları etkilemeyecektir.

Yürürlük: 16/6/2025 tarihinden önce başvurusu yapılmış ve reddedilmemiş olanlar hariç, yayımı tarihinden (24/7/2025) itibaren alınan yatırım teşvik belgelerine uygulanmak üzere yayımı tarihinde

7) ARAŞTIRMA, GELİŞTİRME VE TASARIM FAALİYETLERİNİN DESTEKLENMESİ HAKKINDA KANUNUNDA YAPILAN DEĞİŞİKLİK

- Araştırma, Geliştirme ve Tasarım Faaliyetlerinin Desteklenmesi Hakkında Kanun Kapsamında Ücretli Çalışanların Gelir Vergisi Stopajı ve Damga Vergisi İstisnası, Aylık Olarak Asgari Ücretin Brüt Tutarının Kırk Katıyla Sınırlandırılmıştır

Kanunun 19. maddesi ile 5746 sayılı Araştırma, Geliştirme ve Tasarım Faaliyetlerinin Desteklenmesi Hakkında Kanunun 3 üncü maddesinin ikinci fıkrasının birinci cümlesinde yer alan “ücretleri üzerinden asgari geçim indirimi uygulandıktan sonra hesaplanan gelir vergisinin;” ibaresi “ücretlerinin brüt asgari ücretin kırk katını aşmayan kısmı üzerinden hesaplanan gelir vergisinden 193 sayılı Kanunun 23 üncü maddesinin birinci fıkrasının (18) numaralı bendinde düzenlenen asgari ücret istisnasına isabet eden vergi düşüldükten sonra kalan vergi tutarının;” şeklinde değiştirilmiş ve dördüncü fıkrasına “Şu kadar ki ücretler bakımından istisna uygulanacak tutar brüt asgari ücretin kırk katını aşamaz.” cümlesi eklenmiştir.

Yürürlük: 01.08.2025

Kanun metninin tamamına [buradan](#) ulaşabilirsiniz.

